
پرسپولیس در این تابستان می توانست با یک برنامه ریزی دقیق و کامل با درس 
گرفتن از گذشـــته در ســـریع ترین زمان ممکن وارد فصل نقل و انتقالات شـــده 
و در بهتریـــن زمـــان هـــم دور جدید تمرینات خود را بـــا تیم کامل آغاز کند اما 
شرایطی که الان سرخپوشان با آن مواجه هستند، نشان می دهد که مدیریت 
این باشگاه کوچک ترین توجهی به مسائلی که اشاره شد نداشته و هواداران 
تیمش را در شرایط سختی قرار داده است. »فرهیختگان« از معدود رسانه هایی 
بود که دو ماه پیش خبر داد اوســـمار ویرا برای ادامه کار در پرســـپولیس دچار 
کتور هم  تی را بهانه کرده است و از طرفی باشگاه ترا تردید هایی شده و مشکلا
یکن شاخص سرخپوشان پیشنهاد وسوسه انگیزی داده و عجیب  به چهار باز

است که باشگاه پرسپولیس با آنها تمدید قرارداد نمی کند. 

 چرا پرسپولیس برای تمدید ها تعلل کرد؟
مدیریت باشـــگاه پرســـپولیس بعد از دو فصل مدیریت در این باشـــگاه باید 
خیلی خوب می دانســـت که در تابســـتان ســـتاره های تیمش با پیشنهادات 
مختلـــف داخلـــی و خارجی مواجه شـــده و به نوعی هوایی می شـــوند. از این 
یکن آزاد  یکن تیمـــش در پایان فصل باز رو نبایـــد اجـــازه مـــی داد بیش از 10 باز
یش حداقل می توانســـت از تابســـتان گذشـــته درس بگیرد. در آن  شـــوند. درو
یکنـــان آزاد پرســـپولیس خیلی ســـخت و با دخالت هـــوادار متمول  ســـال باز
تصمیم به تمدید قرارداد گرفتند و همین مســـاله باعث شـــد دیر به تمرینات 
ی جذب  اضافه شوند. ضمن اینکه باشگاه پرسپولیس نتوانست به خوبی رو
یکنان مورد نیازش تمرکز کند و در نتیجه نه تیم خوبی بست و نه به موقع  باز
و با تیمی کامل استارت زد. اتفاقاتی که باعث شد پرسپولیس شروع بدی در 
لیگ قهرمانان داشـــته باشـــد و درنهایت هم از گروهش بالا نیاید. همان موقع 
یحیـــی گل محمـــدی بابت عملکرد بد باشـــگاهش در نقل و انتقالات انتقاد 
کرد. در همین زمستان هم با وجود اینکه برخی در فضای مجازی از خرید های 
یش تعریف و تمجید می کردند، اوسمار اعلام کرد که باشگاهش مثل قبل  درو
یکنانی مثل زاهدی را از دســـت  در نقل و انتقالات کند عمل کرد و نباید باز

می دادند و قرار هم نبود عمری و سرلک را نیز از دست بدهند. 

 اوسمار هشدار لازم را داده بود
یادی در ســـمت سرمربیگری نداشت اما در عین  گرچه تجربه ز اوســـمار ویرا ا
جوانی مربی باتجربه ای بود و در مدت حضورش در پرسپولیس خیلی خوب 
با تفکرات مدیریت این باشـــگاه آشـــنا شـــده بود. از این رو او هفت هشـــت 
هفته مانده به اتمام لیگ ابتدا خواســـتار روشـــن شدن وضعیت خودش شد 
و بعـــد از اینکـــه باشـــگاه از او برنامه خواســـت خیلی زود یـــک برنامه کامل در 
یـــش قـــرار داد. او در این برنامه نفراتی که باید قراردادشـــان تمدید  اختیـــار درو
ی خارجی  ی و اردو می شـــد، لیســـت خریدش، زمان آغاز تمرینات آماده ساز
کید اوسمار این بود که باید برای حضور پر قدرت  را مشخص کرد. در واقع تا
در لیگ نخبگان آســـیا از همان موقع اقدامات لازم را انجام دهند. بماند که 
ی کامل و تمدید قرارداد دادند  ی قول همکار مسئولان باشگاه پرسپولیس به و
ی با آلومینیوم در جام حذفی )بعد از حذف سرخپوشان در این  اما بعد از باز
مســـابقه( تا نزدیک به دو هفته جواب ایجنت او را ندادند! اتفاقی که باعث 
شـــد اوســـمار بیش از پیش متوجه شـــود که خیلی نمی تواند به آینده امیدوار 
ی تیمش تمرکز کند.  ی های پیش رو ی همان باز باشد و بهتر است فقط رو

 گاف عجیب در قرارداد بیرانوند
نکتـــه قابل توجه اینکه باشـــگاه پرســـپولیس در روزهایی کـــه باید برای تمدید 
یکنان آزادش اقدام می کرد بند فسخ در قرارداد علیرضا  قرارداد سرمربی و باز
یکنی که در تابستان گذشته با کلی دردسر حاضر شده  بیرانوند اضافه کرد! باز
بود قرارداد دوساله با باشگاهش امضا کند و هیچ راهی هم برای جنجال سازی 
دوباره در تابســـتان امســـال نداشـــت. الحاقیه اضافه شـــده به قرارداد بیرانوند 
یش و یکی از اعضای هیات مدیره باشگاه پرسپولیس را در  امضای رضا درو
زیر خود دارد و آنها نمی توانند این مســـاله را رد کنند. واقعیت امر این اســـت 
ی شهباز معاون حقوقی سابق تیمش گلایه کرده  یش از احسان حیدر که درو
که چرا در الحاقیه، نوتیس اضافه نکرده تا بیرانوند قبل از فسخ مجبور باشد 
یش گفته  به باشـــگاهش نوتیس دهد و این معاون حقوقی هم در جواب درو
ی نخواسته نوتیسی به الحاقیه )مهلت 15  که فقط دستور او را اجرا کرده و و
یش گلایه  روزه باشگاه برای پرداخت طلب بیرانوند( اضافه کند. بماند که درو
اصلی اش از معاون حقوقی باشگاه این بوده که باید خود او که حقوق خوانده 
ی  نوتیس را در قراردادش اضافه می کرده و به خاطر همین بگومگویی که با و

ی اش را صادر می کند.  داشته درنهایت حکم برکنار

 بازیکنانی که یکی یکی جدا می شوند
یادی  باشـــگاه پرســـپولیس بعد از اینکه نتوانست اوسمار را حفظ کند وقت ز
را صـــرف انتخـــاب ســـرمربی جدید کرد. در همین مقطـــع هم قرار بود حداقل 
یکنـــان آزادش را مشـــخص کنـــد و خرید هـــای جدیـــد را بعـــد از  تکلیـــف باز
انتخـــاب ســـرمربی انجـــام دهـــد. هرچنـــد در این میـــان برای جـــذب نفرات 
مدنظر اوســـمار )لیســـت خرید این مربی( تلاش هایی شـــد که نتیجه نداد و 
یکنانی مثل جواد آقایی پور راهی فوتبال روســـیه شـــدند و مهدی لیموچی  باز
یکنان  هم نتوانست رضایتنامه اش را از باشگاه آلومینیوم بگیرد. اما درمورد باز
آزاد سرخپوشان هم دقیقا همان نفراتی که اوسمار تمدید با آنها را در اولویت 

قـــرار داده بـــود جدا شـــدند، مهـــدی ترابی و دانیال اســـماعیلی فر که به زودی 
کتور به عنوان خریدهای تابســـتانی معرفی خواهند شد.  از ســـوی باشـــگاه ترا
کتور قرارداد جدید  علیرضا بیرانوند هم بعد از فسخ قرارداد خیلی راحت با ترا
ی به گوش رسید را  امضا کرد و خبرهایی که درمورد شکایت پرسپولیس از و
خیلی نباید جدی گرفت. عبدالکریم حســـن هم پایش را در یک کفش کرده 
کـــه در قطـــر به فوتبالش ادامه دهد. علی نعمتی هم که امیدوار بود قراردادش 
به طرز چشـــمگیری افزایش یابد متوجه شـــده که از این خبرها نیســـت و او نیز 
دنبال پیشـــنهاد بهتر اســـت. وضعیت گولســـیانی هم مشـــخص نیست و با 
توجه به درخشـــش او در مســـابقات یورو هیچ بعید نیست با پیشنهاد خوب 
تیم هـــای عربـــی مواجه شـــود. هرچند یکی دو تیم داخلـــی هم برای خریدش 

دندان تیز کرده اند. 

 جذب بازیکن خارجی با نظر چه کسی؟
یکنان  باشـــگاه پرســـپولیس به این نتیجه رســـیده که در شرایط فعلی فقط باز
کیفیت می توانند جانشین خوبی برای نفرات جداشده باشند. از  خارجی با
ینگر و خط حمله ســـخت به دنبال  همین رو در پســـت های دفاع راســـت، و
گزینه مناسب است. برای هر یک از این پست ها نفراتی به باشگاه پرسپولیس 
معرفی شده اند اما مشخص نیست که آنها را چه کسی باید تایید کند. خوان 
ینـــات تیم دقیقا از چه  یـــدو هنوز به تهران نیامده و مشـــخص نیســـت تمر گار
ی  زمانی آغاز می شود. در چنین شرایطی طبیعی است که تمرینات آماده ساز
پرسپولیس به وقفه بیفتند. اوسمار برنامه ریزی کرده بود که سرخپوشان از 10 
گر قرار باشد پرسپولیس  تیرماه با نفرات کامل استارت بزنند اما در شرایط فعلی ا
یکن و بدون ســـرمربی اقدام به این کار کند! فعلا  اســـتارت بزند باید با 10 باز
قرار شده حداقل یکی دو هفته ای تمرینات پرسپولیس به تعویق بیفتد و در 
یش هم باید وضعیت نقل و انتقالات باشگاه را مشخص کند.  این مدت درو
گر خود امیری، رفیعی و پورعلی گنجی هم برای تمدید قرارداد اعلام  چه بسا ا

آمادگی نمی کردند قرارداد این نفرات هم تمدید نشده بود. 

شـــرایط تیم فوتبال شـــمس آذر بعد از پایان لیگ در حالت ســـکون قرار گرفت 
و نـــه مدیرعامـــل و نه مالک این مجموعه اقدامی در جهت پیشـــبرد اهداف 
فصل آینده انجام ندادند. از این رو شمس آذر جزء تیم هایی بود که تعطیلات 
بلندمدتـــی را ســـپری می کـــرد. آنهـــا حتـــی در مقابل اظهارات ســـعید دقیقی 
کنشـــی نشان ندادند. این طور به  ی با این باشـــگاه وا درخصوص قطع همکار
ی ندارند. از این رو در مقطعی صحبت  نظر می رسید که قصد ادامه تیمدار
ی امتیاز این باشگاه مطرح شد که شهاب زندی، مدیرعامل  گذار از فروش و وا
وقت باشـــگاه شـــمس آذر با رد احتمال فروش امتیاز این باشـــگاه مدعی شد 
ی بعد از این  در لیـــگ آینـــده نیز حضور پرقدرتی خواهند داشـــت. چنـــد روز
اظهـــارات زنـــدی، خبرهایـــی درخصـــوص بازداشـــت او برای ارائه پـــاره ای از 

ی زمین ماند.  توضیحات مطرح شد و کار تیم رو

 مالک باشگاه جور مدیرعامل را می کشد
یان، رئیس سابق کمیته داوران و مطرح کردن  پس از اعتراف های خداداد افشار
، او هم به دادسرای رفسنجان  نام شهاب زندی، مدیرعامل باشگاه شمس آذر
احضار و بلافاصله پس از حضور در رفســـنجان بازداشـــت شـــد. پس از این 
ی ها با سعید دقیقی مطرح شد  کره مجدد شمس آذر موضوع صحبت از مذا
کره  و این ســـوال به وجود آمد که در غیاب مدیرعامل چه کســـی با دقیقی مذا
می کند و تکلیف سرمربی آینده تیم شمس آذر چه می شود؟ مهرزاد نجفیان، 
مالک باشگاه شمس آذر در مورد ادامه فعالیت این باشگاه بدون مدیرعامل به 
خبرنگار »فرهیختگان« گفت: »مجموعه شمس آذر به جز مدیرعامل، عوامل 
اجرایی دیگری دارد که می توانند به امور رســـیدگی کنند. باشـــگاه ما قائل به 
شـــخص نیســـت و دیگران در غیاب مدیرعامل به امور رسیدگی می کنند. ما 
گر شرایط دیگری پیش  یم کارمان را با سعید دقیقی ادامه دهیم اما ا در نظر دار
بیاید به گزینه های دیگر فکر می کنیم. فعلا گزینه اول و آخر ما دقیقی است. 
کره جدی انجام نشـــده   ی دادیم و هنوز مذا البته فعلا به او پیشـــنهاد همکار
کره نکردیم،  اســـت. از این رو نمی دانیم چه شـــرط و شـــروطی دارد و چون مذا
نمی توانـــم در مـــورد شـــرایط دقیقی اظهارنظر کنم. قرار بـــود این اتفاق به زودی 
رخ دهد اما هنوز جلسه ای بین ما صورت نگرفته و به محض اینکه جلسه را 

برگزار کنیم در این خصوص اطلاع رسانی خواهیم کرد.«

 دیر نیست؟
از آخریـــن بـــازی لیـــگ ۲۸ روز می گذرد و نقل و انتقالات نیز آغاز شـــده  اســـت. 
باشـــگاه شـــمس آذر اما هنوز مذاکرات جدی خود را حتی با سرمربی فصل قبل 
آغاز نکرده، چه برسد به مذاکره با دیگر مربیان، بازیکنان و تامین نیازهای تیم. 
از این رو به نظر می رسد زمان در حال از دست رفتن است و شاید شمس آذر با 
این روند کندی که در پیش گرفته، نتواند همچون فصل گذشته بدرخشد. این 
تیم در اولین ســـال حضورش در لیگ برتر هر چند با فراز و نشـــیب های زیادی 
همراه بود اما به عنوان پدیده مطرح شد. با این حال در فصل دوم شرایط به این 
خوبی به نظر نمی رسد و با وضعیتی که این باشگاه در پیش گرفته شاید تکرار 
روزهای خوب فصل گذشته سخت شود. نجفیان مالک این باشگاه اما نگران 
تیمـــش نیســـت، او به ما گفـــت: »هنوز وقت داریم و جای نگرانـــی وجود ندارد. 
در این فوتبال ۲00 مربی مشـــغول به کار هســـتند و 1۶ مربی لیگ برتری  اســـت. از 
این رو جای نگرانی نیست و این مسائل قابل حل است. بعضی باشگاه های 
متمول هم که از اروپا مربی می آورند و شانس ما برای استفاده از داخلی ها بیشتر 
می شود. در نتیجه با توجه به بودجه خودمان تصمیم مقتضی می گیریم اما گزینه 
اول ما دقیقی است و اگر با او به نتیجه نرسیم مربی دیگری را در نظر می گیریم 

و به گزینه دوم فکر می کنیم!«

 اختلاف دقیقی و زندی
از همان روزهای ابتدایی صعود تیم شمس آذر به لیگ برتر و موضوع بحث تمدید 
قرارداد سعید دقیقی با این تیم رگه هایی از اختلاف شهاب زندی و این مربی 
نمایان شد. در طول فصل نیز بارها شاهد این اختلاف بودیم که چالش هایی را 
برای هر دو طرف به وجود آورد. از این رو تا حدودی اختلاف نظر بین سرمربی و 
مدیرعامل شمس آذر مشخص بود. حالا با توجه به اینکه در حال حاضر زندی 
در جمع شمس آذری ها حضور ندارد، بحث بازگشت دقیقی به این تیم داغ شده  
است. پس از پایان فصل بارها شنیدیم که این مربی دیگر قصد ادامه همکاری 
با قزوینی ها را ندارد و مایل اســـت خاطرات خوبی که از خود به جا گذاشـــته در 
بین هواداران این تیم باقی بماند، اما به نظر می رسد شرایط تغییر کرده و حالا به 
شمس آذر نیز به عنوان یکی از گزینه های طرف مذاکره نگاه می کند. دقیقی به 
لطف نتایج خوبی که فصل گذشته گرفت مورد توجه چند باشگاه لیگ برتری قرار 
گرفته و پیشنهادهای خوبی دارد، از این رو در حال بررسی تمام گزینه هاست تا 
درنهایت به بهترین نتیجه برسد و شانس شمس آذر نیز به اندازه سایر رقباست. 
مالک باشگاه شمس آذر با ابراز بی اطلاعی از اختلاف بین این دو به ما گفت: 
»من در جریان این مسائل نیستم اما اگر اختلافی داشتند نتیجه نمی گرفتیم. 

ما منسجم ترین تیم در طول فصل بودیم. همکاری این 
دو درنهایت منجر به موفقیت شـــد. هر دو جوان 

هســـتند و ممکن اســـت اختلاف سلیقه ای هم 
داشـــته باشـــند اما مورد جدی در تیم ما نبود که 
منجر به اختلاف و ناراحتی شود. از طرفی وظیفه 

ما همسو کردن تضادهاست.«

 در مورد زندی پیش داوری نمی کنیم
در آن روزهایی که تیم شمس آذر تازه به لیگ برتر 

صعود کرده بود، مدیرعامل یکی از باشگاه های 
رقیـــب ایـــن تیم ادعـــا کرد نتایـــج آنها واقعی 
نبـــوده و حمایت هایـــی را بـــرای این صعود 
داشـــتند. در آن زمان هیچ واکنشی نسبت 
بـــه ایـــن اظهارات داده نشـــد و مدیر و مربی 

تیم شـــمس آذر ادعا کردنـــد چنین اظهاراتی 
در جهت تخریب تیم شان صورت می گیرد، حالا 

اما با اتفاقاتی که برای شهاب زندی رخ داده بازار این 
قبیل حواشی داغ شده است. نجفیان اما اعتقاد دارد 
نتایـــج و عملکـــرد تیم شـــمس آذر چـــه در زمانی که از 

لیگ یک به لیگ برتر صعود کردند و چه در جریان اولین 
حضورشـــان در لیگ برتر کاملا مشـــخص و قابل کارشناسی 

اســـت. وی با این ادعا که نباید شـــهاب زندی را قضاوت کرد به 
»فرهیختگان« گفت: »ما تابع قوه قضائیه هستیم و پیش داوری 
نمی کنیم، برای ما اصل بر برائت انسان است مگر اینکه خلافش 

ثابت شود. بالاخره نتیجه این تحقیقات به ما هم می رسد و ما هم 
تصمیم مقتضی را می گیریم. از این رو قبل از اینکه جرمی محرز شود 
در قواره ما نیست که اظهارنظر کنیم. مراجع قانونی باید در این مورد 

اظهارنظر کنند و ما هم هیچ دخالتی نمی کنیم. ما بارها در طول 
فصل گذشته از ناداوری ها آسیب دیدیم. مردم قزوین به خوبی 

در جریان هســـتند که چه ســـتمی در حق تیم ما شـــد به جز ۳ 
امتیـــازی کـــه ابتدای فصل از تیم ما کـــم کردند، ناداوری های 
یـــادی نیـــز در حـــق تیم مان شـــد. از این رو مـــا خودمان جزء  ز
ک هســـتیم. قزوینی ها تمام بازی های ما را  مدافعان فوتبال پا

یم.« تماشا کردند و آنالیز تمام بازی ها را دار

درویش درخصوص جدایی ستاره ها و جذب بازیکن مناسب موضع منفعلی دارد

ستاد پرسپولیس در بحران

مالک شمس آذر در گفت وگو با »فرهیختگان«: هنوز وقت داریم و جای نگرانی وجود ندارد

دقیقی تنها گزینه ماست
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حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفر مژدهی
خبرنگار

سرخپوشان گزینه خارجی را ترجیح می دهند

عقب نشینی پرسپولیس در جذب لیموچی
یکنانی که در لیست خرید اوسمار ویرا قرار داشت مهدی  یکی از باز
لیموچی بود. در همین راســـتا باشـــگاه پرســـپولیس برای جذب این 
کره شد. غیر از پرسپولیس چند  یکن با باشگاه آلومینیوم وارد مذا باز
باشگاه دیگر ازجمله سپاهان هم خواستار این بازیکن شده و پیشنهاد 
خود را برای جذب این وینگر ملی پوش مطرح کردند. همین مســـاله 
باعث شـــد باشـــگاه آلومینیـــوم قیمت رضایتنامه لیموچـــی را تا حد 
یادی بالا ببرد. همین مورد کافی بود تا باشگاه پرسپولیس از جذب  ز
یکن جوان فعلا منصرف شود. از این جهت که مجبور است  این باز
یادی )بالای ۲0 میلیارد( بابت رضایتنامه او بپردازد و مبلغی در  پول ز
یکن پرداخت کند. در همین راستا باشگاه  همین حدود هم به خود باز
پرسپولیس به این نتیجه رسیده برای پست وینگر )جانشین مهدی 
یکن خارجی به خدمت بگیرند. حتی با خبر  ترابی( بهتر است یک باز
شدیم یکی دو وینگر راست پا هم با قیمت 400 هزار دلار به مسئولان 
باشـــگاه پرســـپولیس معرفی شـــده اند و قرار است بعد از روشن شدن 
تکلیف سرمربی سرخپوشان، در مورد جذب این نفرات تصمیم گیری 
گفته نماند که مجتبی حســـینی هم موافق جدایی لیموچی  شـــود. نا
از تیمش نیســـت و قرار شـــده باشـــگاه آلومینیوم دستمزد او را افزایش 

یکن با  انگیزه بیشتری راضی به ماندن در اراک شود.  دهد تا این باز

ایده پرسپولیس برای جانشینی بیرانوند

یک گزینه داخلی و یک خارجی
داســـتان علیرضا بیرانوند با پرســـپولیس به پایان رسیده و این طور که 
ی خواهد  کتور باز یکن فصل آینده در تیم ترا به نظر می رســـد این باز
کرد. از همین رو باشگاه پرسپولیس به دنبال یک گزینه مناسب برای 
جانشینی بیرو است. در روزهای اخیر عبدالوحید نعمتوف دروازه بان 
تیـــم ملی ازبکســـتان به پرســـپولیس معرفی شـــد که عملکـــرد فنی او 
مورد توجه مشـــاوران فنی مدیریت این باشـــگاه قرار نگرفت. جالب 
اینکه این دروازه بان سه هفته پیش هم به مجتبی حسینی سرمربی 
آلومینیـــوم بـــا قیمت 450 هزار دلار معرفی شـــده بود که او از نظر فنی 
ی  این دروازه بان را تایید نکرده بود اما اخیرا با دستمزد 700 هزار دلار
پایی که با  به باشگاه پرسپولیس معرفی شد. در این بین یک گلر ارو
تیمش فصل قبل قهرمان هم شده نیز به مسئولان باشگاه پرسپولیس 
معرفی شـــده که دســـتمزد او کمتر از 500 هزار دلار است. او به همراه 
یک گلر داخلی فعلا گزینه های جدی جانشینی بیرانوند هستند که 
درنهایت سرمربی باید در مورد جذب هر یک تصمیم گیری کند. البته 
این مساله در مورد گزینه داخلی صدق نمی کند از این جهت که این 
یادی می کند با فســـخ قرارداد با  دروازه بان ملی پوش اســـت و تلاش ز

باشگاهش بی سروصدا سرخپوش شود. 

زرینه: به خانه خودم برگشتم

پرسپولیس باید به استانداردهای دنیا 
نزدیک شود

ینه، پزشـــک سابق باشـــگاه پرسپولیس به عنوان رئیس کمیته  فرید زر
پزشکی به این باشگاه برگشت. او در این مورد به »فرهیختگان« گفت: 
»خوشحالم بعد از سال ها فرصتی پیش آمد که دوباره به خانه خودم 
برگردم. همیشه سرباز پرسپولیس بوده و هستم و اینجا هستم تا با کمک 
همکاران خوب مان بتوانیم یک کادر پزشکی قوی در باشگاه تشکیل 
داده و با امکانات نرم افزاری و سخت افزاری خودمان را با استانداردهای 
روز دنیا نزدیک کنیم. به هر حال ۸، 9 سالی در خارج از ایران شرایط 
باشگاه های حرفه ای را از نظر امکانات پزشکی دیده ام و امیدوارم بتوانم 
از تجربیاتم در پرســـپولیس بهره ببرم. هنوز فرصت بازدید از کلینیک 
یم.«  باشگاه را پیدا نکرده ام اما شنیده ام که امکانات نسبتا خوبی دار

اخبار کوتاه
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